
 

   

 

Folketingets Kulturudvalg 

 

 

 

 

 

 

 

Besvarelse af spørgsmål 347 alm. del stillet af Kulturudvalget den 17. 

juni 2021. 

 

Spørgsmål:  

Vil ministeren i forlængelse af besvarelse af KUU alm. del - samråds-

spørgsmål U redegøre for, hvad der kan være årsagerne til, at branchen 

har søgt om kompensation relativ tæt på ansøgningsfristen, således som 

ministeren oplyste under samrådet? 

 

Svar: 

Det er ikke muligt at redegøre præcis for, hvorfor forskellige ansøgere age-

rer, som de gør. Erhvervsstyrelsen har dog oplyst mig, at det faktum, at 

mange arrangører har søgt om kompensation tæt på ansøgningsfristen, kan 

skyldes flere forhold.  

 

Det kan eksempelvis have været nødvendigt for arrangørerne at gennem-

føre forhandlinger med leverandører og lignende om fx tabsbegrænsning. 

Det er også Erhvervsstyrelsens forståelse, at flere arrangører, fx sports-

klubber, har ventet med at ansøge, således de kunne få så mange arrange-

menter med i en samlet ansøgning. 

 

Endelig kan det – især for de store arrangører – være en stor opgave at søge 

om kompensation, da det kan dreje sig om store og/eller mange arrange-

menter med mange forskellige leverandøraftaler og kompleks dokumenta-

tion om alt fra opsigelsesvilkår i aftaler til estimering af antal deltagere mv. 

 

Dette skal ses i lyset af, at mange af aflysningerne i 2020 udgjorde helt nye 

og ukendte juridiske omstændigheder for parterne. Flere arrangører havde 

således brug for mere tid til at færdiggøre ansøgningerne, hvorfor vi på 

deres opfordring rykkede ansøgningsfristen fsva. arrangementer i 2020 fra 

den 31. december 2020 til den 28. februar 2021.    

 

 

Med venlig hilsen 
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